
Referat 

FOA Fag og Arbejde Vendsyssel. 

Bestyrelsesmøde mandag den 7. oktober 2024 

FIUSYS. Nr. 9501-24-08-02 

Mødet startet kl. 9.00 

Mødet afsluttet kl. 14.20 

Mødet blev afholdt i afdelingens lokaler i Hjørring 

Møde deltager: 

Leif Risgaard Jensen LRJ Maibritt Jensen MJ 

Lene Berendt LB Lene Svenningsen LS 

Anne Thøgersen AT Mette Panum Andersen M PA 

Louise Djernæs LD Kristina Bredal KB 

Lene Engelbrecht Nielsen LEN Maybritt Pedersen MP 

Anette  Seidler  AS Anja Møller Engemann AME 

Elsebeth Nielsen EN Kristine Skovsmose Bottage KSB 

Aase Dissing Povlsen AaP Helle Skyttegaard-Nielsen HSN 

Deltagelse af kritiske revisor - Anne Marie Kjær, Kirsten Jacobsen 

Helle Skyttegaard-Nielsen deltog fra kl. 12.30 fra punkt 9 

Majbritt P forlod mødet efter punkt 9 kl. 12.45 

Elsebeth Nielsen forlod mødet efter punkt 8 - Kl.12.30 

Louise Djernes forlod mødet efter punkt 9 kl. 13 

Afbud: Maibritt Jensen, Anne Thøgersen, Anette  Seidler  
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Dagsorden: 

1) Valg af mødeleder. 

A) Indstilling: DL indstiller at Lene E. Nielsen vælges til mødeleder 

B) Beslutning: Godkendt 

2) Godkendelse af dagsorden: 

A) Indstilling: 

B) Beslutning- Godkendt 

3) Økonomi: 

Teams møde med forbundet - simulering af budget 2025-2027 

Formanden, næstformanden og bogholderen giver en tilbagemelding fra dette budget 

møde. 

Indstilling: DL indstiller at bestyrelsen tager orienteringen og drøftelserne til 

efterretning 

Beslutning: 

Orienteringen blev taget til orientering. 

Afdelingen ser ind i en udgift på  ca.  kr. 600.000, i løbet af 2026,begrundet i, at 

arbejdsskades sagsbehandlingen fremover skal foregå centralt i forbundet, og ikke i 

lokalafdelingen. 

FOA Vendsyssel kan tidligst oversende sine arbejdsskader pr. 01-06-2026 -ved 

tilmelding pr. 01-03-2026. 

4) Økonomi: Finansbalancen for august 2024 	 Bilag: 1 

A) Indstilling: DL Indstiller at bestyrelsen tager finansbalancen til efterretning 

B) Beslutning: Finansbalancen udviste et overskud på 43.000 - blev gennemgået, og 

taget til efterretning 

443  



444 

C) Budget 2025 

Formanden gennemgår udkast til Budget 2025 for bestyrelsen - på storskærm 

Indstilling: DL Indstiller at bestyrelsen vedtager Budget 2025 

Beslutning: 

Der var følgende kommentar til Budget 2025 

Bestyrelsen besluttede, at der er i budget 2025 indregnes kontingent stigning på 

4,00 kr. ind i budgettet. 

Der er ligeledes indregnet 6 måneders husleje i Brønderslev, da lejemålet i 

Brønderslev opsiges pr. 31-12-24 2024 - med 6 måneders til fraflytning pr. 30- 

06-25. 

DL vil finde et andet lokale vi kan leje i Brønderslev, således at det stadigt er 

muligt at lave møder med medlemmer i Brønderslev. 

Der er afsat penge i budgettet til nyt ventilationsanlæg kr. 200.000 

Bestyrelsen vedtog budgettet, og det vedtagne budget 2025 sendes ud med 

referatet. 

5) Faglighedsåret - faglig udvikling 

A) Hvor langt er vi i drøftelserne.? 

I forbundet / HB? - formanden giver en status 

I sektorerne.? - sektorformændene giver en status fra deres sektor 

B) Indstilling: DL indstiller at bestyrelsen drøfter de forskellige tilbagemeldinger 

C) Beslutning: 

Formanden gav en foreløbig status på arbejdet i HB. Punktet er på dagsordenen til 

HB-mødet den 08-10-24. Der er ikke udsendt bilag til dette møde, da der stadigt 

er en del uenigheder / uklarheder i udvalget. Formanden (Mona) vil derfor give en 

mundtlig redegørelse til HB fra seneste udvalgsmøde. 

Afdelingsbestyrelsen vil på december mødet blive forelagt det forslag der skal 

behandles i HB - til vedtagelse ligeledes i december. 

Der var fra sektorerne heller ikke noget konkret at melde ud om det arbejde der  

pt.  foregår i de centrale sektorer. 



6) Ny Rammeaftale - Afdelingens akut økonomi 2025-2027 

A) Formanden orienterer om aftalen for FOA Vendsyssel 

FOA Vendsyssel uddanner 2 afdelingsundervisere i 2025 til bl.a. introforløb for nye 

TR/AMR - og lokale kurser. 

Bestyrelsen tog orienteringen til efterretning 

7) Personalesituationen i afdelingen 

Næstformanden orienterede bestyrelsen 

A) Afdelingen har ansat ny medarbejder Kontorassistent Mikkel Thaarup, i Trines 

barselsvikariat for 1 år / frem til 1. november 2025 

Mikkel starter den 15. oktober 2024 

8) Aircon - anlæg 

A) Formanden orienterer om de forskellige tilbud / forslag til ventilation der er drøftet 

med forskellige leverandører. 

Specielt et nyt anlæg - luft til luft er interessant, og til en anden pris end et nyt 

Air-con anlæg. 

Indstilling: Der indhentes et tilbud også på luft til luft 

B) Beslutning: Bestyrelsen godkendte indstillingen 

9) Aktuelle medlemstal for FOA Vendsyssel - organisering 

DL viser aktuelle medlemstal for FOA Vendsyssel og kommenterer udviklingen 

Bestyrelsen tog orienteret til efter retning. 

FOA Vendsyssel er en af 15 afdelinger der har + fra aug 23 til aug 24. 

Vi har dog stadigt store problemer med organiseringen af elever (pr. nedgang på 

12,4% i forhold til samme tidspunkt for 1 år siden) 

Det er problematisk i forhold til kompensationsgraden fra forbundet - vi skal have 

54,6% organiseret - for at få kompensation. Det holder vi lige akkurat  pt.  
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10) Dato til kalenderen: 

Ekstraordinær kongres 5. marts 2025 i Odense. Der sendes ny mødeindkaldelse ud 

i  Outlook  

11) Gensidig orientering 

A) Teams.  

Løn og ansættelse, forbundet tilbyder at komme i afdelinger med en konsulent 

til at undervise vore kolleger i lønprogrammet (løntjek) og lønjournaler. Vi får 

besøg i 2 dage. 

22-10-2024 er der OK møde med Forbundsnæstformand Thomas Enghausen i FOA 

Nordjylland - for alle privatansatte medlemmer i alle FOA Afdelingerne. 

Indsamlingen af OK krav er startet - elektronisk, som ved de offentlige 

overenskomster. 

Der opsiges  pt  mange elever i prøvetiden, afdelingen påtænker at føre en sag om 

forskelsbehandling i forbindelse med en opsigelse. 

Bestyrelsen holdes orienteret. 

Team Arbejdsmarked. 

Vi ved ikke hvad der sker med jobcenteret efter 1 januar, det er jo meldt ud at de 

skal lukkes - mere herom senere. 

Afdelingen / teamet kan godt mærke, at man er presset ude på arbejdspladserne. 

Mange henvendelser om arbejdsmiljøet derude. 

Team TR: 

Brønderslev skal der laves nyvalg inden plejeområdet, grundet stor udskiftning, på 

grund af dels arbejdsophør, skift af arbejdsplads og barsel m.v. 

Hjørring skal der laves ny TR-aftale for dagplejen i kommunen. 

Regionen: På baggrund af at Specialsektoren havde indbudt nogle organisationer 

til forhandling af et udkast til "rammesætning" for TR i sektoren, er der fra ALLE 

organisationer indkaldt til et fællesmøde med regionen. Inden aftaler forhandles 

før dette / disse møder er overstået. 

Afdelingen skal til forhandling vedrørende FTR-aftale i Psykiatrien. 
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Sektorerne: 

Lene E Nielsen har efter mødet indsendt følgende til referatet; 

Pædagogisk sektor: 

Inspirationsansættelser er en del af den nye overenskomst på dagtilbudsområdet, 
den trådte i kraft 1.8.24 og løber til 31.3.25 i en forsøgsordning. 

Brønderslev kommune har vist stor interesse for aftalen og jeg bliver inviteret til et 
møde sammen med FTR for daginstitutionerne, for at drøfte mulighederne. 

På sidste sektorformandsmøde blev vi opfordret til at kontakte kommunerne og tage 
en drøftelse med dem, om de tidsbegrænsede stillinger som de slår op, der skal være 
en saglig grund til at stillingen er tidsbegrænset. 

Der er en ny undersøgelse på vej "fremtidens daginstitution" vi skal arbejde med 
emnet i sektorbestyrelsen. 

FTR dagplejen Brønderslev kommune og jeg har haft møde med AOF om et tilbud, 
der er målrettet pædagogisk sektor, bedre til ord, tal og  IT,  rigtig mange dagplejere 
har svært ved  It  og der er også nogle som har udfordringer med at læse og stave. 

Vi har også en dialog med AOF om et dagpleje kompetence løft, som de lige nu har 
lavet for Vesthimmerland kommune, Brønderslev kommune er interesseret i at hører 
mere. 

Vi var inviteret til KL konference om dagplejens nye overenskomst, sammen med 
dagplejeledere,  HR-personale og lønkonsulenter fra begge kommuner. 

Kristina Bredal og jeg har haft møde med områdelederne i Hjørring kommune, da vi 
oplever at vores medlemmer har svært ved at få fri til akut opstået sygdom, uden 
selv at skulle betale for det. 

Vi havde også en drøftelse om ændring af vagtplaner, da det stadig er et problem, at 
de ændrer i vagt planerne uden 4 dages varsel. 

Jeg er i gang med lønforhandlingerne i Brønderslev kommune, vi mangler at hører fra 
Hjørring kommune. 

22 oktober skal Louise Djernæs og jeg til København og deltage i en videndelingsdag 
for det specialiseret socialområde. 

TJM-forsikring har lavet et nyt tilbud til vores elever, det skal vi få bredt ud, så vi 
forhåbentligt kan organisere flere elever: 

Indbo inkl. Uheld og elektronikforsikring 89 kr. pr. mdr. 
Person/ulykke 95 kr. pr. mdr. 
20% rabat på rejseforsikring. 
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B) Kost og Servicesektoren 

Kost og service er i gang med lokale lønforhandlinger i Hjørring kommune 

C) Bestyrelsesmedlemmer. 

Mette Panum, der er ansat ny lægefaglige direktør fra 1. november. 

Budget 2025 er landet, man er i gang med at lave handleplaner, da der 

økonomiske udfordringer på Regionshospitalet Nordjylland 

Lene Svenningsen: der skal laves flere nyvalg af TR, da der et par stykker det 

går på pension og strukturændringer. Der er lavet budget aftale i Brønderslev. FH-

møde vedrørende budgettet i Hjallerup den 24-10-2024 -  LS  opfordrer til at 

deltage i dette møde. 

Anja Engemann: der er mange elever med en del udfordringer, der er mange 

der bliver opsigelser  pt.  inden for pleje området i prøvetiden. Der skal spares 

meget på driften, medarbejderne skal være med til at finde besparelserne, der er 

store udfordringer med borgere med særlige behov 

Der kigges på en ny normerings- og budgetmodel 

Kristine Skovsmose Bottage: Det er svært at det til at fungere med de nye 

ansættelsesmåder for ansættelse af vikarer. Får at vide (jf. planlæggerne), at det 

er svært at planlægge - fx 16 timer pr. måned. 

Betyder, at der bruges flere vikar i forhold til tidligere år. 

D) Daglig ledelse 

Budget møder i Hjørring og Brønderslev, der opfordres til at møde op. 

Leif: 

I klageinstansens årsrapport, har dommeren behandlet en sag, hvor en afdeling 

har betalt et beløn til et medlem, da vedkommende ikke var informeret om en 

kommende lønforhandling. LRJ forventer at denne sag vil blive drøftet på HB 

mødet. - Mere herom senere. 

Elektronisk avis - FFR. 

Det bliver det desværre ikke muligt at give et link til FTR - da det kræver en FOA  

-mail  for at kunne logge ind på afdelingens abonnement. 
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Kommen de Regionsnetvæks møde 08-11-24 bliver med deltagelse af både 

formanden for regionsrådet Mads Duedahl og Regionsdirektør Jacob Krogh. 

Husk Gavekortordningen er blevet en permanent ordning - et gavekort på 300,00 

kr. ved indmeldelse af et nyt medlem. 

12) Gennemgang af referater 

A) HB: https:11360v5.foa.dk/GetFile.aspx?fileId=45479078 	Bilag: 2 

B) HU Hjørring: Intet siden sidst 	 Bilag: 

C) HU Brønderslev: Intet siden sidst 	 Bilag 

D) HU Regionen: https://dagsordener.rn.dk/vis?Referat-Hovedudvalg-d.18-09-2024- 

kl.12.30&id=dcalad2e-1347-4966-9350-bdfd34da8f97 	Bilag:3 

E) Servicesektoren: Intet siden sidst. 	 Bilag 

F) Pædagogisk sektor: Dateret 28-08-2024 	 Bilag: 4 

G) Social- og sundhedssektor: Dateret 28-08-2024 	 Bilag: 5 

13) Lukket punkt 

A) intet 

14) Eventuelt 

Der udsendes dato for bestyrelsesmøder og konference i 2025 

Der bliver juletræsfest den 1. december kl. 15.00 på Vendelbohus sammen med 
Metal Vendsyssel og HK Nordjylland. 

Dirigent 

 

Referent  

    

Lene E. Nielsen 	 Lene Berendt 

Næste møde: 

fredag den 6. december 2024 (juleafslutning) 
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